
Zápisnica 
 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                           

a vzdelávanie zo dňa 2.septembra 2021 

 

 

Miesto zasadnutia: online rokovanie 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 2 

Neospravedlnení: 1 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Viera Gajdošová, Pavol Obertáš, Mgr. Kristína 

                             Šperková 

 

Program:    
1.  Otvorenie 

2.  Príprava školského roka 2021/2022 podľa aktuálnej situácie  

3.  Riešenie zabezpečenia školských areálov  

4.  Návrh rozpočtu školstva na rok 2022 – základné požiadavky, ostatné požiadavky, príjmy  

     rozpočtových organizácií  

5.  Návrh Dodatku č.4 k VZN Mesta Nitry č.1/2019  

6.  Návrh Dodatku č.4 k VZN Mesta Nitry č.8/2019  
7.  Informácia o plnení investičných akcií v odbore školstva 

8.  Návrh zmluvy k projektu Planet Youth 

9.  Rôzne 

10. Záver 

 

Zasadnutie komisie viedol: Ing. Miloslav Hatala  – predseda komisie. 

 

Priebeh zasadnutia: 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predseda komisie Ing. Miloslav Hatala otvoril zasadnutie Komisie Mestského zastupiteľstva 

v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“). Privítal prítomných, 

oboznámil ich s programom komisie, navrhol zaradiť bod Návrh rozpočtu školstva na rok 

2022 – základné požiadavky, ostatné požiadavky, príjmy rozpočtových organizácií  hneď po 

otvorení rokovania ako bod č.2, nakoľko je prítomná p. Gajdošová ako spracovateľka návrhu 

rozpočtu. Členovia  nemali námietky a súhlasili s návrhom. Privítal poslanca MsZ Pavla 

Obertáša, ktorý prejavil záujem zúčastniť sa rokovania komisie. 

 

 

K bodu 4/ 

Návrh rozpočtu školstva na rok 2022 – základné požiadavky, ostatné požiadavky, 

príjmy rozpočtových organizácií  

PaedDr. Orságová predložila komisii návrh rozpočtu školstva na rok 2022 - Príloha č.1. 

Predstavila niektoré položky v návrhu, uviedla, že v rámci prenesených kompetencií 

dostaneme od štátu 13 miliónov pre základné školy, 137 tisíc príde na predškolákov 

v materských školách. Upozornila na nové položky v rozpočte, napr. správcovstvo školských 

areálov. 



RNDr. Rácová – uviedla, že nakoľko sa tam nachádzajú neplánované položky, chcela by 

odpoveď na niekoľko otázok – V akom stave sú budovy základných škôl? V akom stave je 

školská jedáleň na ZŠ Škultétyho? V akom stave sú školské kuchyne v materských školách? 

Kde sa objaví vykrytie týchto investícií? Je finančne vykryté zateplenie ZUŠ? Ako sa bude 

riešiť nedostatok pedagogických asistentov v školách?  Aký prínos dá Mesto do pomoci 

školám?   

PaedDr. Orságová – objasnila, že na ZŠ Škultétyho mala byť opravená školská jedáleň v lete, 

bolo prenesených 350 tisíc € z minulého roka, plánuje sa to robiť v tomto roku, preto sa to 

nenachádza v rozpočte roka 2022;  

- presunú sa aj finančné prostriedky vo výške 180 tisíc zo ZŠ Topoľová na ZŠ Škultétyho, 

lebo na ZŠ Topoľovú ešte nie je hotová projektová dokumentácia. Verí, že do konca roka to 

bude hotové; 

- vyčlenené sú financie aj na údržbu školských budov -1,3 mil. € - bude to z podielových daní 

obce. Pripraví návrhy, čo by sa mohlo za približne 1,2 mil. € zrealizovať – predloží komisii 

a tá určí priority; 

- ministerstvo školstva avizovalo  vytvorenie pozície digitálneho koordinátora, zdravotnej 

sestry v školách, ale ešte to nie je vykryté rozpočtom ministerstva; my máme z rozpočtu 

Mesta vykrytých niekoľko asistentov, v tomto školskom roku štát dal málo financií na nich, 

asistenti budú chýbať aj v materských školách; 

- ZUŠ je investičná akcia, ktorá by mala byť zaradená na investičnom – ak by to bola ako 

oprava, tak to môže byť aj pod školstvom; 

- navrhla, že pošle komisii zoznam požiadaviek na investície v hodnote asi 1,1 mil. €, 200 tis. 

€ by sa nechalo na opravy a komisia by potom vybrala a určila priority. 

Mgr. Špoták – podotkol, že začína výzva na zateplenie budov, máme a budeme pripravovať  

ďalšie projektové dokumentácie; tú výzvu, čo bola na jar, sme nestihli. Je dobré mať 

pripravené projektové dokumentácie, budeme ich prípravu financovať aj z viacerých zdrojov 

– je dobre byť takto pripravení.  

PaedDr. Orságová – upozornila, že spomínané finančné prostriedky sú určené na opravu 

školských budov, nie na projektové dokumentácie. 

Ing. Hatala – uviedol, že by sa mohlo uvažovať o vyčlenení financií na projektové 

dokumentácie v rozpočte školstva, aby sa projekt urýchlil. 

RNDr. Rácová – podotkla, že minulý rok Mesto nedalo na školstvo žiadne financie navyše 

a uvedené položky nám nebudú stačiť – Mesto by malo prispieť na školy v svojej 

zriaďovateľskej pôsobnosti, ak peniaze zo štátu nestačia. 

Ing. Hatala – pripomenul, že 22.9. máme ďalšie zasadnutie komisie, tam by sme si doplnili 

ďalšie požiadavky a určili priority. 

P. Obertáš – požiadal o slovo a upozornil na padajúci svah v MŠ Bazovského a havarijný stav 

plotu, ktorý ohrozuje bezpečnosť detí, túto opravu je potrebné zrealizovať, financie pridelené 

VMČ na to nestračia, či by to bolo možné zrealizovať z nejakého rozpočtu alebo kto by to 

mohol urobiť? Informoval sa, či by nebolo vzhľadom na veľký dopyt po materských školách 

presunúť jasle z MŠ Bazovského do budovy na Lomnickú ulicu a MŠ Bazovského rozšíriť o 1 

– 2 triedy.  

PaedDr. Orságová – reagovala na požiadavky – pripravuje materiál, v ktorom bude, koľko 

máme detí vo veku materskej školy, lebo potrebujeme aj budovu na Lomnickej ulici – 

rozsiahla výstavba a dopyt po materských školách;  

- oprava svahu nemôže ísť z rozpočtu školstva, v prípade potreby sa to bude riešiť zmenou 

plota, súhlasí, že je potrebné vyriešiť klesajúci svah a zastabilizovať ho, nakoľko padá do 

materskej školy. 

RNDr. Rácová – upozornila, že je potrebné v rozpočte počítať aj s úpravou vnútorných 

priestorov v budove materskej školy na Lomnickej ulici. 



Mgr. Špoták – uviedol, že Mesto sa bude snažiť získať financie na tieto požiadavky. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že v čerpaní rozpočtu musí byť spravodlivá, peniaze rozdeliť 

podľa priorít, sľúbila, že sa pôjde pozrieť na plot v spomínanej materskej škole. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a  Návrh rozpočtu odboru školstva, mládeže a športu na rok 2022 a 

uznesením č.21/2021 – KMŠaV   o d p o r ú č a      Mestskému zastupiteľstvu  v Nitre         

s c h v á l i ť  rozpočet odboru školstva, mládeže a športu na rok 2022 podľa predloženého 

návrhu. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 7,   proti: 0,   zdržal sa: 2  

 

 

K bodu 2/ 

Príprava školského roka 2021/2022 podľa aktuálnej situácie  

PaedDr. Orságová, vedúca OŠMaŠ, informovala o zabezpečení letných prázdnin – v júli bolo 

v prevádzke 14 materských škôl (994 detí), v auguste 13 materských škôl (804 detí); 8 

základných škôl malo v júli letné ŠKD, 2 základné školy (ZŠ kn. Pribinu, ZŠ Škultétyho) mali 

v auguste letné školy, ZŠ Tulipánová mala športovú školu počas prázdnin. Vyjadrila 

spokojnosť so zabezpečením leta školami, len pre budúcnosť bude potrebné zabezpečiť ich 

priestory klimatizáciou a odsávaním, aby boli v lete pri vysokých teplotách možné na využite 

pre deti; 

- nástup do školy 2.9. bol bezproblémový, školy sú pripravené. V 26 materských školách 

máme 2 541 detí (vyradené sú MŠ Hospodárska a MŠ Na Hôrke) v 123 triedach; 905 detí plní 

povinné predprimárne vzdelávanie; máme materské školy pre deti so ŠVVP – MŠ Piaristická 

(zrakový postih), MŠ Nábrežie mládeže (mentálny postih), MŠ Párovská (sluchový postih), 

MŠ Nedbalova (diabetes); neprijatých bolo 438 detí, z toho bolo 385 mladších ako 3 roky – 

tie sa postupne zaradia; v povinnom predpimárnom vzdelávaní máme aj deti z MRK; hlásia sa 

nám aj deti cudzincov – zatiaľ sa nám ich podarilo umiestniť; 

- v základných školách budeme presný počet žiakov vedieť po 15.9., ale predbežne by sme 

mali mať 6 723 žiakov v 41 triedach, zapísalo sa 812 prvákov – dostali pri nástupe do školy 

od Mesta ako zriaďovateľa knihu a balíček pomôcok; 

- školy sa riadia školským semaforom, ktorý vydalo MŠVVaŠ, školy budú otvorené, len 

v prípade nákazy sa zatvorí trieda, problém bude v kuchyniach, ak by tam došlo k nákaze. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   informáciu o príprave školského roka 2021/2022 podľa aktuálnej situácie 

a uznesením č.22/2021 – KMŠaV    b e r i e   n a    v e d o m i e   informáciu o príprave 

školského roka 2021/2022 podľa aktuálnej situácie. 

 

 

K bodu 3/ 

Riešenie zabezpečenia školských areálov  

PaedDr. Orságová – informovala o situácii v školských areáloch v čase po vyučovaní, 

víkendov a školských prázdnin – aj v regionálnych médiách sa objavili fotografie, na ktorých 

sú zničené a zdevastované školské areály. Aj areál školy je v správe škôl, jeho údržba si 

vyžaduje nemalé finančné náklady, preto OŠMaŠ navrhuje, aby areály ostali pre verejnosť 

otvorené, ale mali by svojho správcu, ktorý bude dohliadať na poriadok; otvorené by boli 

podľa ročného obdobia; osobné náklady na 12 správcov (bez ZŠ Krčméryho a ZŠ Ščasného) 

ako zamestnancov základných škôl sú vyčíslené v celkovej výške 73 500 €. Vychádza to na 8 

mesiacov. 



Ing. Hatala – víta tento návrh, predpokladá, že financie sa dajú školám, každá dostane 

rovnaké prostriedky a oni si zabezpečia správcu areálu. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že pokiaľ by bol areál otvorený tak, ako je teraz, tak sa to nedá 

ustriehnuť. 

RNDr. Rácová – podotkla, že nie sme schopní zabezpečiť vybavenosť školských jedální 

a úpravy školských budov, priestorov škôl napr. klimatizácie alebo 

pedagogických  asistentov, čo považuje za dôležitejšie, ale ideme investovať do vonkajšieho 

majetku. 

Mgr. Špoták – súhlasil s návrhom uzatvoriť školské areály a považuje to za ústretový krok 

k zmysluplnému tráveniu voľného času detí. 

P. Obertáš – navrhol prijať konsenzus a prestriedať využitie školských areálov v jednotlivých 

mestských častiach, napr. by sa nemuseli na Klokočine všetky školy sprístupňovať naraz.  

PaedDr. Orságová – upresnila, že deti vo veku od 10 rokov nemajú miesto na trávenie 

voľného času. 

Ing. Králová, PhD. – predniesla niekoľko myšlienok – nápad víta, ale aká bude úloha 

správcu? Navrhla vytvorenie rezervačného systému, vidí neefektívne využitie správcu, keď 

bude len tak dohliadať – mohol by sa aj starať o areál; mohli by sa pri tejto činnosti využiť 

dobrovoľníci.  

PaedDr. Orságová – uviedla, že skupiny športovcov by sa dohodli s riaditeľom školy 

a správca by si to zadelil, bol by to taký dozor. 

Ing. Hatala – podotkol, že by to mohol byť ako pilotný projekt, ktorý, ak by sa osvedčil, by 

pokračoval.  

Mgr. Špoták – doplnil, že potom by sa to nastavilo podľa potreby a návštevnosti. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   návrh OŠMŠ na riešenie školských areálov a uznesením č.23/2021 – 

KMŠaV    o d p o r ú č a   Mestskému zastupiteľstvu v Nitre  v y č l e n i ť  finančné 

prostriedky na zriadenie pracovnej pozície správcov školských areálov.     

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0,   zdržal sa: 0  

 

 

K bodu 5/ 

Návrh Dodatku č.4 k VZN Mesta Nitry č.1/2019 o určení výšky finančných prostriedkov 

na mzdy a prevádzku na žiaka základnej umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy,  

dieťa materskej školy a žiaka školského zariadenia zriadených na území mesta Nitry 

a zaradených do siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky v znení dodatku 

č.1,2,3 

PaedDr. Orságová – predložila materiál – Príloha č.2. Navrhuje sa ponechať výška 

finančných prostriedkov na úrovni roka 2021 – nedochádza k zmene, vychádzalo sa z počtu 

žiakov posledného školského roka. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                                  

p r e r o k o v a l a   Návrh  Dodatku č.4 k Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta Nitry č. 

1/2019 o určení výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku na žiaka základnej 

umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy,  dieťa materskej školy a žiaka školského 

zariadenia zriadených na území mesta Nitry a zaradených do siete škôl a školských zariadení 

Slovenskej republiky v znení dodatku č.1,2,3 a uznesením č.24/2021 – KMŠaV                     

o d p o r ú č a    Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   u z n i e s ť  sa na vydaní Dodatku č. 4 k 

Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta Nitry č. 1/2019 o určení výšky finančných 

prostriedkov na mzdy a prevádzku na žiaka základnej umeleckej školy, poslucháča jazykovej 



školy,  dieťa materskej školy a žiaka školského zariadenia zriadených na území mesta Nitry 

a zaradených do siete škôl a školských zariadení Slovenskej republiky v znení dodatku 

č.1,2,3. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 8,   proti: 0 ,   zdržal sa: 1 

 

 

K bodu 6/ 

Návrh Dodatku č.4 k VZN Mesta Nitry č.8/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu 

výdavkov a nákladov v školách, v školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na 

čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských účelových zariadeniach v 

zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení dodatkov č. 1, 2, 3 

PaedDr. Orságová – predložila materiál – Príloha č.3. Prezentovala čiastkové  zmeny - výška 

dotácie zo štátu sa zvyšuje z 1,20 € na 1,30  €, dochádza k zmenám – buď dotácie na stravu 

alebo daňový bonus rodičom dieťaťa, zostávajú režijné náklady. 

Ing. Hatala – informoval sa, či aj iné mestá majú podobné poplatky. 

RNDr. Rácová – upozornila, že je potrebné presne povedať, čo platí rodič – presne koľko a za 

čo platí. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že aj iné mestá majú podobné poplatky. Následne predložila 

komisii tabuľku s vyčíslenými poplatkami do 31.8.2021 a od 1.9.2021 pre materské školy 

a základné školy – Príloha č. 4. 

     

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                                  

p r e r o k o v a l a   Návrh Dodatku č.4 k Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta Nitry       

č. 8/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských 

výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v 

školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení dodatkov 

č. 1, 2, 3 a uznesením č.25/2020 – KMŠaV   o d p o r ú č a    Mestskému zastupiteľstvu 

v Nitre   u z n i e s ť  sa na vydaní Dodatku č.4 k Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta 

Nitry č. 8/2019 o výške príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v 

školských výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky 

úhrady v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry v znení 

dodatkov č. 1, 2, 3. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 9,   proti: 0 ,   zdržal sa: 0 

 

 

K bodu 7/ 

Informácia o plnení investičných akcií v odbore školstva 

PaedDr. Orságová – uviedla, že rozpočet v školstve na opravy a rekonštrukčné akcie bol 1,2 

mil. €, rozdelený je na havarijné stavy základných škôl, havarijné stavy materských škôl 

a rekonštrukcie. Menovala uskutočnené akcie, pripravené projektové dokumentácie. Teraz sa 

vyskytli havarijné stavy vplyvom počasia – jedna trieda v ZŠ Fatranská je zatečená, v ZŠ 

Janíkovce zničená dlažba, tiež v priestoroch MŠ Staromlynská, v ZŠ kr. Svätopluka sa 

prebudovala elektroinštalácia z dôvodu rekonštrukcie triedy pre 1.ročník, v niektorých 

materských školách sa menili svietidlá a vo veľkých materských školách sa maľovalo              

(maľovanie stálo 26 818 €). Je potrebné ešte oplotiť ihrisko ZŠ Ščasného, opravili sa stupačky 

v MŠ Mostná a ak by vystalo – 20 000 € by sa použilo na odsávanie v kuchyni v ZŠ Nábrežie 

mládeže a v MŠ Párovská. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   Informáciu o plnení investičných akcií v odbore školstva    a uznesením 



č.26/2021 – KMŠaV    b e r i e   n a    v e d o m i e   Informáciu o plnení investičných akcií v 

odbore školstva.     

 

Pani Renáta Plevková sa ospravedlnila z rokovania.  

 

K bodu 8/ 

Návrh zmluvy k projektu Planet Youth  (Príloha č.5) 
Mgr. Špoták – predstavil projekt, ktorý prinesie do Nitry vysoko účinný model prevencie 

skorého užívania  návykových látok. Predstavil ambasádorku tohto projektu Mgr. Kristínu 

Šperkovú.   

Mgr. Šperková – prezentovala projekt na základe vlastných skúseností a vyzdvihla jeho 

pozitívny prínos, nakoľko komunity dokážu reagovať na situáciu veľmi rýchlo. 

Mgr. Špoták – podľa požiadavky členov komisie oslovil 18 základných škôl: 14 mestských 

škôl a 4 cirkevné. Z nich vyjadrilo podporu projektu 14 mestských a 1 cirkevná, 3 cirkevné 

školy ešte potrebujú vyjadrenie Diecézneho školského úradu v Nitre. 

Ing. Hatala – uviedol, že za 5 rokov sa suma poplatkov priblíži k 100 tisíc €, preto je potrebné 

povedať o pridanej hodnote, požiadal o bližšie informácie  – aká by bola merateľnosť, 

úspešnosť projektu? 

Mgr. Špoták – vysvetlil, že sa mesto a komunity získajú veľmi detailné dáta o deťoch, 

školách, rodinách, zvykoch, bude sa sledovať časom (2-ročne), ako sa to zmenilo, na základe 

toho budeme vedieť, do ktorej oblasti máme investovať – šport, voľnočasová infraštruktúra 

a pod.   

Mgr. Šperková – doplnila, že cez dotazníky sa získa informácia, aký je stav a komunita si 

podľa finančných možností vyberie, kam sa investujú. 

P. Obertáš – informoval sa, čo Mesto Nitra dostane za tých 20 tisíc € do roka. 

Mgr. Špoták – uviedol, že získame know-how, získame dáta a obraz o úrovni mladých ľudí 

v meste, povedia nám, čo urobiť a ako to urobiť v oblasti prevencie. 

P. Obertáš – žiadal konkrétne – či nám dajú nejaký program, lebo my si objednáme službu na 

5 rokov? Zaujímal sa, prečo práve táto ponuka je zvolená a či bola vybratá verejným 

obstarávaním. 

Mgr. Špoták – podotkol, že je to jedinečná služba, na ktorú nie je potrebné ani možné verejné 

obstarávanie. Model Planet Youth ponúkajú jediní na svete a majú naň vlastnícke práva. 

Mgr. Šperková – doplnila, že oni dáta analyzujú, robia analýzu prevencie, pomôžu Mestu 

budovať prevenciu a hľadať riešenia. 

RNDr. Rácová – uviedla, že nie je stotožnená ani s projektom Teach for Slovakia, doteraz 

neboli predložené jeho výsledky. Požiadala o odpovede na otázky – Či sú vážne dôvody 

zaviesť tento projekt v Nitre, nakoľko školy majú momentálne iné témy – doučovanie po 

dlhom období zatvorenia škôl, naštartovanie vyučovacieho procesu, štatisticky nie sú 

alarmujúce výsledky v požívaní alkoholu a drog na ZŠ, skôr sú teraz deti závislé na mobiloch 

a počítačoch.  Konkrétne v ktorej krajine sa realizuje tento projekt? Upozornila, že 

merateľnosť je veľmi vážna vec. Prečo v strednej Európe nie je v žiadnom meste tento 

projekt? Čo všetko chcú zmapovať? Budú rodičia ochotní poskytnúť svoje údaje? Aby bol 

projekt úspešný, koľko percent žiakov a rodičov sa musí zapojiť? My si musíme vyriešiť 

problémy vlastnými silami. Musíme žiadať zahraničie? Máme tu odborné organizácie, 

nakoniec prevencia je zabezpečovaná aj po štátnej linke. My sme na tom až tak zle? Čo bude 

nasledovať? Kto to bude robiť? Je projekt v súlade so štátnym vzdelávacím programom? 

V súčasnej situácii nepokladá tento projekt za nevyhnutný. Neštandardné je aj to, že je tam 

uvedený viceprimátor ako kontaktná osoba, čo presahuje volebné obdobie. Na projekty máme 

predsa projektový tím na mestskom úrade. Finančná náročnosť – hovorí sa len o poplatkoch 

za testovanie, analýzy a návrhy riešení a čo ďalšie vyvolané investície? Aké budú? 



PhDr. Kratochvílová – podotkla, že školy a organizácie majú programy prevencie, využívajú 

aj dotazníky, pracujú s tým centrá pedagogicko-psychologickej prevencie, kde sú 

kvalifikovaní ľudia, my už máme takéto nástroje. Sú aj u nás dobré preventívne programy a 

robí sa prevencia, je to zakotvené aj v legislatíve, nemôžeme tvrdiť, že nemáme. 

RNDr. Rácová – doplnila, že školy majú projekty protidrogovej prevencie, aktuálny stav 

poznáme. 

Mgr. Šillerová – pripomenula, že sme mali na komisii nedávno materiál Stratégia a tam bolo 

povedané, aké obrovské problémy máme v Nitre. Pokiaľ sú príklady dobrej praxe, prečo ich 

nevyužiť, aj keď sú zo zahraničia? V ZŠ Nábrežie mládeže majú ranné komunity a tento 

projekt prišiel sem pred 20 rokmi z Ameriky. Napríklad mali by sme tie deti vyformovať, aby 

sa samy starali o svoje areály, za pomoci školy, rodičov sa dosiahne viac ako nariadením. Ak 

iní majú skúsenosti s prevenciou, prečo by sme to nevyužili? 

PhDr. Kratochvílová – nespochybňuje projekt, len pripomenula, že my už máme takúto 

štatistiku, aj sa robí prevencia. 

Mgr. Špoták – spomenul problémy detí počas pandémie, najmä psychické problémy a rôzne 

závislosti.  

Mgr. Šperková – uviedla, že sa prevencii venuje od roku 1999, žije vo Švédsku, kde je 

centrum aktivít prevencie. Všetky závislosti by sa pokryli týmto projektom, zozbierajú sa 

dáta, dajú sa do vzťahu a ten problém sa bude riešiť na základe vzťahu. Dotazník má 100 

otázok. Urobí sa prehľad o žiakovi, nie len dáta, ale aj o vzťahoch v rodine, v škole, 

s rovesníkmi, o trávení voľného času, zistí sa rizikový faktor. Írsko, Holandsko, Španielsko – 

tam sa toto robí, inde sa robia len jednorazové aktivity.  Je potrebné zmeniť komunitný 

prístup. V strednej Európe sa nerobí takáto prevencia. Osobné údaje a ich ochrana sú ošetrené. 

Islandský model je model založený na sociálnej psychológii, nie projekt, školy sú len jednou 

časťou projektu, dôležité sú aktivity komunity, ktoré budú nasledovať. 

Mgr. Špoták – vymenoval krajiny, kde využívajú Islandský model. Okrem Islandu sú to: 

Portugalsko, Španielsko, Francúzsko, Malta, Taliansko, Grécko, Turecko, Rumunsko, 

Moldavsko, Bulharsko, Litva, Lotyšsko, Estónsko, Rusko, Fínsko, Švédsko, Nórsko, Faerské 

ostrovy, Holandsko, Írsko a Ukrajina. 

RNDr. Rácová – informovala sa, čo sa bude diať po dotazníkoch? Aké aktivity budú 

nasledovať? Kto ich bude zabezpečovať? Bude to dobrovoľnícka práca učiteľov a rodičov? 

Mgr. Šperková – vyplní sa dotazník, potom odborníci z Islandského modelu odprezentujú 

riešenia na základe správy -  aké máme my možnosti, dostaneme návrh riešení, napr. večerné 

rodičovské hliadky (deti po 22.00 h nesmú byť vonku), karta na voľnočasové aktivity, ponuka 

aktivít pre voľný čas a pod. – uviedla príklady z Islandu ako inšpirácie. Záleží len na nás, aké 

opatrenia si na realizáciu vyberieme. 

RNDr. Rácová – upozornila na skutočnosť, že niektoré dnešné deti sú veľmi zaneprázdnené -  

nemajú voľný čas vôbec – chodia na krúžky, šport, doučovanie, ktoré im rodičia platia. Veľká 

skupina detí takéto možnosti nemá, rodina si to nemôže dovoliť, mnohé deti nemajú pomoc 

a podporu ani v učení. Nevyriešime to takto? 

Ing. Hatala – uviedol, že pochopil zmysel tohto projektu – je to preventívny projekt, súhlasí 

s jeho realizáciou.  

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   Návrh zmluvy k projektu Planet Youth   a uznesením č.27/2021 – 

KMŠaV    o d p o r ú č a   Mestskému zastupiteľstvu v Nitre  s c h v á l i ť  spoluprácu medzi 

Mestom Nitra a Rannsóknir og greining – ICSRA v oblasti implementácie Islandského 

modelu podľa predloženého návrhu zmluvy. 

Hlasovanie za navrhnuté uznesenie - za: 7,   proti: 0 ,   zdržal sa: 1 

 



K bodu 9/ 

Rôzne 

Neboli žiadne príspevky, resp. materiály. 

 

 

K bodu 10/ 

Záver 

Ing. Hatala  - poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   ..............................................             ...........................................    

    PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                  Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

           sekretár komisie                                            predseda komisie 



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

                  a vzdelávanie zo dňa 2. septembra 2021 

 

 

Uznesenie č.21/2021 – KMŠaV 
 

  

K bodu: 4/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a   

Návrh rozpočtu odboru školstva, mládeže a športu na rok 2022  

o d p o r ú č a       

Mestskému zastupiteľstvu  v Nitre 

s c h v á l i ť   

rozpočet odboru školstva, mládeže a športu na rok 2022 podľa predloženého návrhu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

      PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                  Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

                 sekretár komisie                                             predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo  

                 a vzdelávanie zo dňa 2.septembra 2021 

 

 

Uznesenie č.22/2021 – KMŠaV 
  

 

K bodu: 2/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a    

informáciu o príprave školského roka 2021/2022 podľa aktuálnej situácie 

b e r i e   n a    v e d o m i e    

informáciu o príprave školského roka 2021/2022 podľa aktuálnej situácie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ........................................... 

      PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                           predseda komisie  



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo   

                a vzdelávanie zo dňa 2. septembra 2021 

 

 

Uznesenie č.23/2021 – KMŠaV 
 

  

K bodu: 3/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a    

návrh OŠMŠ na riešenie školských areálov 

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre   

v y č l e n i ť   

finančné prostriedky na zriadenie pracovnej pozície správcov školských areálov.     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

     PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                 Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie 



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo   

                a vzdelávanie zo dňa 2. septembra 2021 

 

 

Uznesenie č.24/2021 – KMŠaV 
 

  

K bodu: 5/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                                  

p r e r o k o v a l a    

Návrh  Dodatku č.4 k Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta Nitry č. 1/2019  o 

určení výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku na žiaka základnej 

umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy,  dieťa materskej školy a žiaka školského 

zariadenia zriadených na území mesta Nitry a zaradených do siete škôl a školských 

zariadení Slovenskej republiky v znení dodatku č.1,2,3 

o d p o r ú č a     

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre 

u z n i e s ť  sa  

na vydaní Dodatku č. 4 k Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta Nitry č. 1/2019 o 

určení výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku na žiaka základnej 

umeleckej školy, poslucháča jazykovej školy,  dieťa materskej školy a žiaka školského 

zariadenia zriadených na území mesta Nitry a zaradených do siete škôl a školských 

zariadení Slovenskej republiky v znení dodatku č.1,2,3. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

     PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                   Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie 



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo   

                a vzdelávanie zo dňa 2. septembra 2021 

 

 

Uznesenie č.25/2021 – KMŠaV 
 

  

K bodu: 6/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                                  

p r e r o k o v a l a    

Návrh Dodatku č.4 k Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o 

výške príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských 

výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky 

úhrady v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry 

v znení dodatkov č. 1, 2, 3 

o d p o r ú č a     

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre 

u z n i e s ť  sa  

na vydaní Dodatku č.4 k Všeobecne záväznému  nariadeniu Mesta Nitry č. 8/2019 o 

výške príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov a nákladov v školách, v školských 

výchovno-vzdelávacích zariadeniach a na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky 

úhrady v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry 

v znení dodatkov č. 1, 2, 3. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

      PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                  Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie 



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo   

                a vzdelávanie zo dňa 2. septembra 2021 

 

 

Uznesenie č.26/2021 – KMŠaV 
 

  

K bodu: 7/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a    

Informáciu o plnení investičných akcií v odbore školstva 

b e r i e   n a    v e d o m i e    

Informáciu o plnení investičných akcií v odbore školstva.     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

      PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                   Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie 



Uznesenie 

 

zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo   

                a vzdelávanie zo dňa 2. septembra 2021 

 

 

Uznesenie č.27/2021 – KMŠaV 
 

  

K bodu: 8/ 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie                         

p r e r o k o v a l a    

Návrh zmluvy k projektu Planet Youth 

o d p o r ú č a    

Mestskému zastupiteľstvu v Nitre 

s c h v á l i ť   

spoluprácu medzi Mestom Nitra a Rannsóknir og greining – ICSRA v oblasti 

implementácie Islandského modelu podľa predloženého návrhu zmluvy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

       ..............................................             ............................................. 

       PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                  Ing. Miloslav Hatala, v. r. 

            sekretár komisie                                             predseda komisie 


